

## DENTAL PROFESSION ACT

Pursuant to the provisions of Section 24(1)(a) of the *Dental Profession Act*, the Commissioner in Executive Council is pleased to and doth hereby order as follows:

1. The Dental Profession Regulations, established by Commissioner's Order 1979/130, are revoked.

2. The annexed Dental Professional Regulations are made and established.

Dated at Whitehorse, in the Yukon Territory, this 30th day of July, A.D., 1982.

---

Administrator of the Yukon

## LOI SUR LES PROFESSIONS DENTAIRES

Conformément aux dispositions de l'alinéa 24(1)a de la *Loi sur les professions dentaires*, il plaît au Commissaire en conseil exécutif de décréter ce qui suit :

1. Le Règlement sur les professions dentaires établi par l'Ordonnance du Commissaire 1979/130 est abrogé.

2. Le Règlement sur les professions dentaires ci-joint est par les présentes établi.

Fait à Whitehorse, dans le territoire du Yukon, le 30 juillet 1982.

---

Administrateur du Yukon

## DENTAL PROFESSION REGULATIONS

1. These Regulations may be cited as the "Dental Profession Regulations".

2. In these Regulations "non-resident" means a dentist who practices dentistry in the Yukon Territory for three months or less in each licensing year.

"'continuing professional education' means self-learning programs, lectures, seminars, study clubs, or courses about the practice of dentistry; «formation professionnelle continue»"

*("Continuing professional education" added by O.I.C. 1999/62)*

3. The following schedule of fees shall apply with respect to licensing and registration:

(a) Dentist:

Resident	- Registration Fee	\$400.00
	- Annual Practice Fee	200.00
Non Resident	- Registration Fee	50.00
	- Annual Practice Fee	50.00

*(Paragraph 3(a) amended by O.I.C. 1999/62)*

(b) Dental Hygienists:

	- Registration Fee	100.00
	- Annual Practice Fee	50.00

(c) Dental Therapists:

	- Registration Fee	100.00
	- Annual Practice Fee	50.00

4. Every dentist who authorizes a dental hygienist or dental therapist to perform dental services permitted by the Act, shall keep a record of the directions given to the dental hygienist or dental therapist for each patient.

## RÈGLEMENT SUR LES PROFESSIONS DENTAIRES

1. Le présent règlement peut être cité sous le titre : Règlement sur les professions dentaires.

2. Dans le présent règlement, un dentiste «non résident» désigne un dentiste qui exerce sa profession dans le territoire du Yukon pendant une période maximale de trois mois au cours de toute année à l'égard de laquelle une licence d'exercice lui est délivrée.

««formation professionnelle continue» Programmes d'auto-apprentissage, conférences, séminaires, cercles d'étude ou cours portant sur la pratique de la dentisterie. "continuing professional education"»

*(«formation professionnelle continue» ajouté par décret 1999/62)*

3. Barème des frais relatifs à l'inscription au registre et à la délivrance des licences d'exercice :

a) Dentiste :

Résident	- Droits d'inscription	400 \$
	- Droits annuels de licence	200
Non-résident	- Inscription	50
	- Droits annuels de licence	50

*(Alinéa 3 a) modifié par décret 1999/62)*

b) Hygiéniste dentaire :

	- Inscription	100
	- Droits annuels de licence	50

c) Thérapeute dentaire :

	- Inscription	100
	- Droits annuels de licence	50

4. Tout dentiste qui permet à un hygiéniste dentaire ou à un thérapeute dentaire de rendre des services dentaires autorisés par la Loi doit conserver un dossier des directives données à l'hygiéniste dentaire ou au thérapeute dentaire au sujet de chaque patient.

O.I.C. 1982/242  
DENTAL PROFESSION ACT

5.(1) Each school, university, and college of dentistry, dental hygiene, or dental therapy in Canada is approved to train dental hygienists and dental therapists.

(2) Northern Arizona University is approved to train dental hygienists and dental therapists.

*(Section 5 added by O.I.C. 1991/57)*

6. Only a person who has graduated from the training for dental hygienists or dental therapists given by a school, university, or college referred to in section 5 may be registered as a dental hygienist or dental therapist.

*(Section 6 added by O.I.C. 1991/57)*

7.(1) A dentist is not eligible for a renewal of their licence unless they supply satisfactory evidence that in the three years immediately preceding their application for renewal they have

(a) completed at least 60 hours of continuing professional education, and

(b) practised dentistry for at least 300 hours.

(2) Subsection (1) applies to the renewal of licences for the years commencing April 1, 2002 and each April 1 thereafter.

*(Section 7 added by O.I.C. 1999/62)*

DÉCRET 1982/242  
LOI SUR LES PROFESSIONS DENTAIRES

5.(1) Toute école, toute université, et tout collège d'art dentaire, d'hygiène dentaire ou de thérapie dentaire ou Canada est approuvé aux fins de la formation d'hygiénistes dentaires et de thérapeutes dentaires.

(2) Northern Arizona University est approuvé aux fins de la formation d'hygiénistes dentaires et de le thérapeutes dentaires.

*(Article 5 ajouté par décret 1991/57)*

6. Seul de diplômé ayant reçu une formation d'hygiéniste dentaire ou de thérapeute dentaire d'une école, d'une université ou d'un collège décrit à l'article 5 peut être inscrit à titre d'hygiéniste dentaire ou de thérapeute dentaire.

*(Article 6 ajouté par décret 1991/57)*

7.(1) La licence d'un dentiste ne sera pas renouvelée tant que ce dentiste n'aura pas fourni une preuve suffisante attestant qu'au cours des trois années précédant la demande de renouvellement, il a complété au moins 60 heures de formation professionnelle continue et exercer sa profession pendant au moins 300 heures.

(2) Le paragraphe (1) s'applique à tout renouvellement de licence pour l'année débutant le 1<sup>er</sup> avril 2002 et les années suivantes.»

*(Article 7 ajouté par décret 1999/62)*